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Allereerst willen wij u bedanken voor de mogelijkheid om in te spreken. 
Ik ben Jan van de Scheur( bestuurslid Stichting Tegenwind Echteld Lienden), naast mij zitten 
Sandra van Breukelen en Els Borst (beiden OAR lid en Sandra is ook lid van onze stichting). 
 
 We zijn hier om onze zorgen te uiten en u te informeren over de gevolgen van de realisatie van 
het geplande Windpark Echteld-Lienden.  De provincie is in deze gezaghebbende, maar de 
gemeente heeft een zorgplicht jegens haarinwoners. Wij zijn van mening dat u de provincie kunt 
helpen de risico’s/ gevolgen en effecten te inventariseren en de beslissingsbevoegde 
gedeputeerden van informatie kunt voorzien. Als de verantwoordelijke bestuurders beseffen wat 
dit inhoudt, lijkt het ons onwaarschijnlijk dat men dit krankzinnige plan doorzet. 
 
Het is onmogelijk u vanavond een compleet beeld te geven, we hopen dat we u voldoende 
vertellen om er wakker van te liggen, dan zijn wij namelijk niet meer de enigen die er slapeloze 
nachten van hebben. 
 
Om te beginnen: Waarom is dit park nodig ? 
• Het afgesproken klimaatdoel van Nederland voor 2030 ter hoogte 35 TWh is ruimschoots 
behaald. Een rapport van Dr. Ir. M Visser dat ik evenals alle andere nog te noemen bronnen na 
afloop aan de griffier zal mailen laat ons zien dat er per juli 2023 al 39,1 TWh behaald is, dus ruim 
boven de afgesproken 35 TWh. Waarom dan toch dit plan doorzetten? 
• en waarom gelijk 7 mega turbines, waarom niet starten met 1 grote turbine als proefopstelling in 
een industriegebied om de effecten te testen? 
• We willen geen schrijnende situaties zoals in Groningen, bij Chemours en Dupont en Tatasteel. 
Vervolgens iets over participatie en draagvlak creëren: 
• Ik citeer uit een rapport van de rekenkamer Oost. In het in 2019 bereikte Klimaatakkoord is een 
hoofdstuk gewijd aan draagvlak. ‘Draagvlak en acceptatie kunnen gerealiseerd worden als 
besluitvorming transparant is en de lusten en lasten eerlijk verdeeld worden. Dit betekent dat 
burgers de kans krijgen om mee te denken over waar projecten gerealiseerd worden en ook delen 
in de opbrengst.’ 
Wij zijn niet actief betrokken en onze stem weegt niet mee. 
• Onder het kopje ‘participatie is een passage opgenomen, waaraan met regelmaat wordt 
gerefereerd als het gaat om draagvlak en participatie:  
. ‘Om de projecten voor de bouw en exploitatie op land in de energietransitie te laten slagen, gaan 
in gebieden met mogelijkheden de omgeving en marktpartijen gelijkwaardig samenwerken in de 
ontwikkeling, bouw en exploitatie.’  
Dat gebeurt hier helemaal niet. 
• gemeente en provincie  zijn allereerst aan zet voor het organiseren van betrokkenheid en 
draagvlak. Echter, het overgrote deel van de bewoners weet niet of nauwelijks wat er aan de hand 
is. Er is dan ook geen sprake van participatie en draagvlak.  
• Op de Website van het Energiepark Echteld Lienden lees ik dat alle betrokken partijen zijn 
geïnformeerd; zijn inderdaad o.a. Gasunie, Tennet, Prorail, Waterschap, Defensie op de hoogte? 
Bij telefonische navraag door ons is dat niet of nauwelijks gebleken.   
Dan nog kort iets over de geluidshinder. 
• Men rekent met de onzuivere en betwiste meetmethode Lden, die slechts nog door 2 EU landen 
gebruikt wordt. Dat is een jaarlijks gemiddelde. Als een turbine i.v.m. het broedseizoen of 
slagschaduw 4-6 maanden per jaar stilstaat, kan hij in de rest van het jaar extreme geluidshinder 
produceren en toch gemiddeld onder de norm blijven. Meten is weten; berekenen is bedrog (zie 
schiphol).  
• van het laag frequent geluid is effect op de gezondheid gemeten. Ik nodig u uit op de geplande 
informatie avond. 
• Resonantie kan scheuren in funderingen van onze huizen geven, bovenop het effect van 
extreem natte en droge perioden. Hoe gaat u ons hiertegen beschermen? 



• Een TNO studie wijst uit dat er veel extreem gehinderde wonen binnen 1000 m afstand bij veel 
kleinere windturbines. 
• Een Duits overheidsonderzoek wijst uit dat grote turbines wel 5 x meer extreem gehinderden 
veroorzaken. 
De gezondheidseffecten zijn volkomen onduidelijk. De provincie weigert een wetenschappelijk 
onderzoek te laten uitvoeren. Dat betekent een medisch experiment op uw burgers dat zonder 
toestemming bij wet verboden is. We worden allemaal proefkonijn. 
• Op 17 april zal er bij Appelcafe Gruun een informatieavond zijn. Sprekers zijn medici van 
Windwiki, Bert van de Weteringe ( schrijver van het boek Windhandel) en Peter de Lange, 
advocaat gespecialiseerd in windparken.  
 

 
Bronnen ter raadpleging:  

Windwiki: 
https://www.windwiki.nl/milieuartsen-toxicologen 
  
NLVOW: Nederlandse Vereniging (belangenvereniging voor) Omwonenden Windturbines: 
 
https://rekenkameroost.nl/uploads/201007_nota_van_bevindingen_draagvlak_hernieuwbare_energie_overi
jssel.pdf  

 
Bert van de Weteringe: diverse interviews en boek Windhandel 
 
TNO: rapport P10127 inzake 4 windparken 
 
 
 
 Dr ir M Visser bereiken klimaatdoelen 

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.windwiki.nl%2Fmilieuartsen-toxicologen&data=05%7C02%7Cinfo%40nostalgischwonen.nl%7C01f0159c999d4e5c233e08dc3e1121bd%7Ce750e9bf5f484cedbe037413f5979a2d%7C0%7C1%7C638453492624872886%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=XKVESIiwXj6jOR9jDw0Eup%2FPGf9Qkj3dl%2Fl6lPzBt8E%3D&reserved=0
https://rekenkameroost.nl/uploads/201007_nota_van_bevindingen_draagvlak_hernieuwbare_energie_overijssel.pdf
https://rekenkameroost.nl/uploads/201007_nota_van_bevindingen_draagvlak_hernieuwbare_energie_overijssel.pdf


 
 
Duits overheidsonderzoek 
https://www.umweltbundesamt.de/sites/default/files/medien/479/publikationen/texte_70-
2022_noise_effects_of_the_use_of_land-based_wind_energy.pdf  

https://www.umweltbundesamt.de/sites/default/files/medien/479/publikationen/texte_70-2022_noise_effects_of_the_use_of_land-based_wind_energy.pdf
https://www.umweltbundesamt.de/sites/default/files/medien/479/publikationen/texte_70-2022_noise_effects_of_the_use_of_land-based_wind_energy.pdf

